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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért lehetetlenítik el a szövetkezetekbe tömörült 
kistermelők működését?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az  országban  számos  termelői  csoport,  szövetkezet  jött  létre,  a  Balaton  déli  partján  például
Balatonbogláron  a  néhány  hektáron  szőlőt  termelők  összefogása,  piacra  jutása  érdekében,
tevékenységüket  arra  alapozva,  hogy nonprofit  szervezeteik kiadásaira  uniós támogatást  lehetett
igénybe venni. A termelői csoportnak minősült szövetkezések 2013-ban nyertek támogatást, 5 éves
tervet  kellett  készíteniük.  Majd  az  első  három  évben  rendre  meg  is  kapták  a  beígért  pénzt
kiadásaikra,  ám  a  2016-os  év  után  váratlanul  elapadtak  a  források.  A  Balatonboglári
Pinceszövetkezet például csak a harmadik évben, 2019 februárjában kapott egy elutasító határozatot
az államkincstártól, amit azonnal megfellebbeztek, de választ nem máig sem kaptak.
Az országban hasonlóan járt  termelői  csoportok közül  jó  néhány e támogatás  híján abbahagyta
működését, a bogláriak nem így tettek, ők továbbra is működni akarnak, de nem látják a jövőt.
Tagjaik  saját  pénzükből  teljesítettek  komoly  összegű  befizetéseket  az  elmúlt  években,  hogy
működni  tudjanak.  Hiszen  a  támogatás  feltétele  volt  a  nonprofit  működés,  nyereséget  nem
képezhettek, költségeik azonban az elmúlt években is voltak.
A termelői csoportokkal szerződő magyar állam miért állt le a támogatásukkal? Miért hagyja évek
óta bizonytalanságban a kistermelőket? A legtöbb uniós országban a szőlő- és bortermelés bevett
formája  a  kistermelők  szövetkezése,  támogatás  híján  a  magyar  kistermelők  jelentős
versenyhátrányban  vannak  velük  szemben.  Az  állam  miért  nem  támogatja  ezeket  a  helyi
szövetkezéseket,  kinek  az  érdeke,  hogy  ezek  a  termelői  csoportok  felhagyjanak  a
tevékenységükkel?
Várom érdemi válaszát!
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